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Kultur i alla dess former har en stor plats på Ersta 
sjukhus. Här syns Frida Fjellmans konstverk »From 

where I stand« (stora bilden) och Carin Ellbergs 
»Trådarna – en del av något större« (lilla bilden). 
Inköpen av båda verken möjliggjordes tack vare 

en generös donation. 

Ersta diakoni har bedrivit idéburen vård och 
omsorg sedan 1851, de första 50 åren nästan 
enbart med hjälp av gåvomedel. Idag har vi 
avtal med region och kommun, men gåvor 
och bidrag är fortfarande viktiga, och i vissa 
fall nödvändiga, för att vi ska kunna erbjuda 
högkvalitativ vård och omsorg.

Grundare av Ersta diakoni var Marie Ceder
schiöld, diakonissa och Sveriges första utbil
dade sjuksköterska. I 1800talets Stockholm 
var hygienförhållandena på stadens olika 
vårdinrättningar minst sagt vanskliga. Det 
ville Marie  Cederschiöld ändra på. Hon 
tog exempelvis beslutet att inte lägga 
fler än en patient i varje säng – ett 
radikalt beslut för den tiden!

Ersta diakoni har utvecklats och 
vuxit kontinuerligt sedan dess, 
och nu har vi tagit ännu ett stort 
steg framåt med det nybyggda 
sjukhuset på Erstaklippan 
som invigdes 3 oktober.

Byggprojektet har varit 
stort och komplext på 
många sätt. Många är 
de som har kämpat 
och slitit för att 
göra detta möjligt. 
Att både budget 
och tidplan har 
kunnat hållas, 
mitt under brin
nande pandemi, 
är faktiskt ett 
mindre mirakel. 

Här har ni, Ersta diakonis alla gåvogivare, 
också spelat en central roll. Utan er hade Ersta 
aldrig kunnat genomföra ett så omfattande 
projekt, med alla dess unika kvaliteter. 

Alla gåvor, stora som små, är viktiga för oss. 
Ur ett ekonomiskt perspektiv förstås, men 
även som en bekräftelse på att människor bryr 
sig och tycker att det vi gör är viktigt och rätt. 

Vi erbjuder professionell vård och omsorg där 
vi ser hela människan. Våra besökare, 

patienter och boende ska känna 
sig trygga och omhändertagna. 

Därför gör varje gåva skillnad. 
Det kan handla om en nalle 
till ett barn som bor med 
sin mamma på ett av våra 

skyddade boenden, eller 
en hel terrass utanför 
sjukhusets palliativa 

avdelning.

Om du har vägarna förbi 
Folkungagatan 125, gå 
in i sjukhuset och titta, 
eller sätt dig i parken 
utanför med en kaffe 
från sjukhusets kafé. 
Det är fantastiskt fint, 
jag lovar.

Varje gåva gör skillnad

Konstens 
kraft

ERSTA SJUKHUS

Helena Liman Sagoo,
insamlingschef,  

Ersta diakoni



En septemberdag för fyra år sedan tog 
H.M Drottning Silvia, tillika Ersta diakonis 
 beskyddare, det första spadtaget inför uppfö
randet av sjukhusbyggnaden. Den 3 oktober 
i år var hon tillbaka för att klippa invignings
bandet. Vid sin sida hade hon Stefan Nilsson, 
direktor för Ersta diakoni, Sara Lindholm 
Larsson, sjukhuschef och Kenneth Bengtsson, 
styrelseordförande för Ersta diakoni.

Efter invigningsceremonin besökte H.M. 
Drottning Silvia efter eget önskemål Palli
ativa vårdavdelningens nya lokaler, där hon 
träffade medarbetare och patienter. Palliativa 
vårdavdelningen är en av Ersta diakonis 

 verksamheter som våra många givare upp
märksammat och hjälpt till att göra extra fin.

Därefter drog festligheterna med tal och 
mingel igång. Under sitt tal inför de samlade 
gästerna sa H.M Drottning Silvia:

– Detta sjukhus kommer att tjäna medborgar
na i Stockholm, och från andra delar i landet 
under lång tid framåt. Jag är övertygad att ni 
med all er värme och kärlek kommer att skapa 
en plats för läkande, lindrande och tröst. Men 
även en plats för utveckling och forskning, 
ständigt i människans tjänst. Och utfört med 
ett mycket stort hjärta.

Erstas nya sjukhus invigdes högtidligt av H.M. Drottning Silvia, 
Ersta diakonis beskyddare, den 3 oktober.

”Ständigt i människans tjänst”

Under besöket på Palliativa vårdavdelningen, Ersta sjukhus, träffade H.M Drottning Silvia både personal och 
patienter. Här pratar hon med patienten Kari Kurki, som bad Drottningen att hälsa till sin vän som jobbar på 
ett av slotten som hovet förfogar över.
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Hur kan en arbetsdag för en röntgen
sjuksköterska se ut?
– Innan flödet av patienter sätter igång börjar 
alltid dagen med att gå igenom all utrust
ning. Allt från syrgas, kalibrera maskiner och 
laddning av kontrastspruta. Det här jobbet 
handlar mycket om teknik och inte minst om 
mötet med patienterna. Det är spännande hur 
mycket folk har att berätta. Det är något som 
jag älskar med det här jobbet.

Vad är din upplevelse av Röntgen klinikens 
nya lokaler?
– Det är stor skillnad, jag känner stolthet nu 
när jag går in genom entrén. Lokalerna är 
 ljusa, fräscha och rym
liga, vi har fått vacker 
konst på väggarna och 
ny utrustning som gör 
att vi kan hjälpa fler 
patienter. 

Hur kom det sig att 
du blev just röntgen
sjuksköterska?
– Det var inte tanken 
från början utan jag 
ville vara där det var 

fart och fläkt, men så kom det upp en plats 
på röntgen och på den vägen är det. Efter jag 
gjort min specialistutbildning till röntgensjuk
sköterska har jag blivit kvar. Det är så roligt, 
det är så mycket mer än vad man tror att 
röntgen handlar om.

– Det här var 1991 och sedan dess har det 
hänt mycket inom det här området. Framför
allt med tekniken. Då kunde en undersökning 
ta upp mot 45 minuter och nu tar det 10–12 
sekunder. Fantastisk utveckling! Det negativa 
med effektiviseringen är att tiden med varje 
patient minskar, risken är att det blir mer  
som på löpande band. Men här tycker jag  

att Ersta skiljer sig 
från mängden. På 
Ersta jobbar vi efter 
vår värdegrund,  
att se människan.

Vad var det som lock
ade med att arbeta på 
Ersta sjukhus?
– Ersta har ett bra 
 rykte och står för  
 något äkta. Hela  
kedjan är bra.  

”En attraktiv arbetsplats”
De flesta av Ersta sjukhus avdelningar har nu hunnit flyttas 
över till den nya byggnaden med entré mot Folkungagatan. 
Först att byta lokaler var Röntgenkliniken. Här berättar 
 Anna-Karin Lund, enhetschef och röntgensjuksköterska,  
om sin vardag på det nya sjukhuset.
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Jag tror att det är bästa stället att 
jobba på här i  Stockholm för en 
röntgensjuk skö terska. Det märks 
om inte annat under rekryteringar, 
det har inte varit svårt att rekrytera 
folk hit.  Ersta ses som en attraktiv 
arbetsplats.

Hur skiljer sig Erstas röntgen klinik 
från andra röntgenenheter?
– Det är skönt att veta att det är 
 idéburet och att grundvärderingen 
finns där. Det finns också mycket att 
jobba med här för en röntgensjukskö
terska. Bland annat dator tomografi, 
magnetkamera, ultraljud och genom
lysning. Det är en fördel med att vara 
på en mindre enhet. Man får prova 
på många delar och kan hoppa runt.

Konstverket »Look up, 
look up Gabriel blows 

his horn« av Harry 
 Andersson köptes 
in till Ersta sjukhus 

med hjälp av en 
donation och består 

av 30 handmålade 
fåglar i glaserat 

stengods. 10 av dem 
återfinns nu på väggen 

utanför  Röntgenkliniken.

Fakta: Röntgenkliniken

Alla bilder granskas alltid av två  
röntgenläkare med specialistkompetens.

Möjliga undersökningar
• Datortomografi (DT, skiktröntgen)
• Magnetkamera (MR)
• Bentäthetsmätning
• Skelett- och lungröntgen
• Genomlysning
• Utlraljud

Anna-Karin Lund, röntgensjuksköterska och enhetschef på Röntgenkliniken, Ersta sjukhus.



Ersta kulturscen – program hösten/vintern 2023 (urval)

28 okt kl 18.00 – Fredskonsert. Nordic vocalists uppträder med musik av bl.a. Arvo Pärt, f.d. stads
minister Stefan Löfven inledningstalar och skådespelaren Hannes Meindal läser utvalda texter.
2 dec kl 16.00 & 19.30 – Vinterfantasi. Anne Sofie von Otter och hennes medmusiker bjuder på musik 
som knyter an till advents och juletiden som står för dörren.
3 dec kl 16.00 & 19.30 – Adventskonsert. Lunae Kammarkör och dirigenten Bengt Ollén.
8–10 dec kl 19.30 (sön 16.00) – Jul med Lill Lindfors. En julkonsert på hennes eget vis med  
Lill Lindfors, Gustaf Sjökvists kammarkör och Anders Ekdahls trio.

Varmt välkomna!

Ersta diakoni • Insamlingsavdelningen • Box 4619, 116 91 Stockholm • erstadiakoni.se  
PG 90 00 54–8 • BG 900–0548 • Swish 900 05 48

Se hela  
programmet på 
erstadiakoni.se

Exempel på vad gåvor möjliggör på Ersta:

En trygg jul
Med hjälp av donationer kan fler våldsutsatta kvinnor och barn få skyddat boende, 
och fler barn som lever i familjer med beroendeproblematik kan få samtalsstöd 
inför och under julen, en period som ofta innebär ökad otrygghet och oro.

Ökad livskvalitet
På våra äldreboenden strävar vi efter att öka livskvaliteten för de äldre. Det innebär 
bland annat att vi använder gåvomedel för att göra högtiderna lite extra fina, och 
att vi köper in produkter som elcyklar och  digitala spel som uppmuntrar till fysisk 
aktivitet och stimulerar kognitiva förmågor. 

Ersta diakonis julinsamling

Mer information om insamlingen landar hos dig när vi närmar oss jul, så håll utkik!

Var med och stötta vårt viktiga arbete  – delta i julinsamlingen. 


